
правни послови биће прилагођени потребама грађана, а држава ће остварити 
велике уштеде у буџету због смањења обима судских послова. Истовремено, све то 
ће створити могућност за ефикаснији рад судова, бољи приступ правди и 
квалитетнију судску заштиту грађана. То су императиви Европске конвенције о 
људским правима и основним слободама ,коју настојимо да доследно поштујемо и 
спроводимо у Србији. 
 
Истакла бих да ће јавно бележништво омогућити и стварну контролу токова новца 
у правном промету и допринети сузбијању корупције у Србији. Очекујем да ће 
временом јачати поверење у јавне бележнике и да ће њихова овлашћења, посебно у 
односу на јавне регистре бити већа, што ће додатно помоћи грађанима. 
  
Хармонизација прописа са европским правом у оквиру политике придруживања ЕУ 
веома је важан циљ и доминантан разлог за доношење новог закона. Наш правни 
систем ће увођењем јавног бележништва бити усаглашен са правним системима у 
Европи и свету,који имају јавне бележнике односно нотаре.Иако у државама 
чланицама ЕУ не постоји јединствена регулатива у овој области,у већини земаља је 
јавно бележништво заступљено као јавна служба у смислу тзв. ``латинског 
нотаријата``.То претпоставља модел у којем се на високо квалификоване правнике-
слободне професионалце преносе јавна овлашћења, при чему награде за њихов рад 
прописује држава, а грађанима остаје слобода избора нотара. 
Важни принципи за успостављање нотаријата односно јавног бележништва,које би 
морао да следи будући закон,утврдила је Конференција нотара ЕУ на три своја 
заседања-У Мадриду 1990.године,затим 1995.и у Минхену 2002.године.Мотиви 
учесника конференције саставни део су и наше интенције –да се будућим Законом 
о јавним бележницима омогући: слободан прекогранични промет људи, роба, 
добара и капитала, пораст прекограничне размене и трансакција са иностраним 
елементом, већи улазак значајних инвестиција у Србију, бржи економски развој 
Србије,али и изједначене правне могућности и правни положај, као и гарантована 
правна сигурност грађана страних држава у Србији - афирмишући тако углед и 
привлачност Србије. 
Нарочита пажња биће посвећена коришћењу правних решења, искустава и добре 
праксе у државама из региона, како би се односи што више унапредили, а промет 
повећао и олакашао. Стицајем околности, Србија уводи јавно бележништво 
последња у региону и због тога има прилику и обавезу да понуди најбоља решења, 
а истовремено уклони све мане ,сувишна ограничења и лоша искуства из 
постојећих система . 
 
Захваљујем се свим члановима радне групе,на чијем челу је уважени професор 
Драгор Хибер, који су радили дуго и напорно, са великом жељом да овај закон буде 
квалитетан и узоран, односно да испуни сва очекивања државе и наших грађана. 
Такође, посебно бих хтела да се захвалим немачком GTZ-у, који дуги низ година 
пружа техничку и стручну помоћ у раду на овом,али и на многим другим законима. 
Захваљујем се и Врховном савету нотаријата Француске и француској амабасади, 
као и Нотарској комори Немачке на указаној помоћи. 
  



Сигурна сам да ће јавна расправа бити конструктивна, што ће нам дати прилику да 
у постојећи текст унесемо све корисне примедбе и сугестије, како бисмо имали 
најквалитетније законско решење. 
 
Желим вам успешан рад и још једном вас поздрављам. 


